
Sida 1 (72) 

 

Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunfullmäktiges protokoll måndagen 
den 17 juni 2024 

Plats och tid  

Kommunfullmäktigesalen, klockan  13:15-22:15 
ajournering klockan 14.57-15.20, 18.04-19.07, 20.36-20.54 

Paragrafer  

133-174 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 

beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollet justeras av nedanstående personer: 

Klas-Herman Lundgren (S), ordförande 

David Ling (MP), justerare 

Stefan Hanna (UP), justerare 

Sekreterare 

Sara-Carin Öhman, kommunsekreterare 

  

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-06-17 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-06-17 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvarande vid kommunfullmäktiges sammanträde  
den 17 juni 2024 

 

 

 

Närvarande ledamöter Paragrafer Närvarande ledamöter Paragrafer 

Erik Pelling (S) §§147–174 Tobias Smedberg (V)  

Eva Christiernin (S) §§133–145 Hanna Victoria Mörck (V)  

Mattias Kristenson (S) §§133–151, 153–174 Karolin Lundström (V)  

Helena Ersson (S) §§136–174 Lalla Andersson (V)  

Pavlos Cavelier Bizas (S)  Ingela Ekrelius (V)  

Ylva Stadell (S)  Artemis Lumarker (V)  

Ulrik Wärnsberg (S)  Anette Fischer (V)  

Asal Gohari (S)  Per-Olof Forsblom (V)  

Patrik Hedlund (S)  Tarik Qureshi (V)  

Kia Solid (S)  Anders Sehlin (SD)  

Klas-Herman Lundgren (S)  Alexander von Uckermann (SD)  

Elnaz Alizadeh (S) §§146–174 Mattias Jansson (SD)  

Carl Lindberg (S)  Mike Tutsch (SD)  

Hilde Klasson (S)  Emil Eneblad (SD)  

Rafael Waters (S) §§133–152, 154–174 Ehsan Nasari (C)  

Maria Patel (S)  Nora Karlsson (C)  

Agneta Gille (S)  Jonas Petersson (C)  

Hannes Nelander (S)  Olle Romlin (C)  

Loa Mothata (S)  Viviane Obaid (C)  

Peder Granath (S)  Mattias Johansson (C) §§153–174 

Agneta Erikson (S)  Jonas Segersam (KD)  

Staffan Yngve (S) §§153–174 Leif Boström (KD)  

Therez Almerfors (M)  Evelina Solem (KD)  

Sofia Andersson (M)  Eva Moberg (KD)  

Marta Obminska (M)  Magnus Wikberg (KD) §§136–174 

Fredrik Hultman (M)  Linda Eskilsson (MP)  

Kristian Ljungberg (M)  Erik Wahlström (MP)  

Cecilia Forss (M)  Helena Nordström Källström (MP) §§133–152 

Christopher Lagerqvist (M) §§153–174 David Ling (MP)  

Linn Akre Fall (M) §§154–174 Klara Ellström (MP)  

Markus Lagerquist (M)  Jennie Claesson (L) §§147–160 

Robin Kronvall (M) §§135–174 Anders Wallin (L)  

John Manders (M)  Anders A Aronsson (L)  

Magnus Åkerman (M)  Ludvig Arbin (L)  

Mårten Blix (M)  Stefan Hanna (UP)  

Mats Gyllander (M)  Lina Hamberg (UP) 
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Protokoll 2024-06-17 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 

 

  

Tjänstgörande ersättare Paragrafer Ej tjänstgörande 

ersättare Dima Sarsour (S) 

 

§§133–146, 152–153, 162–174 Caitlin Mc Evoy (S) 

 Vania Luque Orrego (S) 

 

§§133–135, 146–161 Anders Grönvall (S) 

 Petri Lähteenmäki (S) 

 

§§133–145 Magnus Åhrgren (S) 

 Monica Östman (S) 

 

§§133–174 Kerstin Vestman (S) 

 Erik Dagnesjö (S) 

 

§§133–152 Bertil Brunn (S) 

 Madeleine Andersson (M) 

 

§§133–152 Carolina Bringborn (M) 

 Anna-Karin Westerlund (M) 

 

§§133–153 Karin Bennemo (V) 

 Lars Harlin (M) 

 

§§133–134 Carl Åborg (V) 

 Erik Wiklund (V) 

 

§§133–174 

 

Huseyin Alpergin (V) 

 Anna Bergström (V) 

 

§§133–174 Victor Zhao Jansson (C) 

 Jasmine Bengtsar (SD) 

 

§§133–174 Joakim Holmertz (C) 

 Jan-Olov Råman (SD) 

 

§§133–174 Viktoria Lautmann (KD) 

 Karin Thalén Ottersgård (C) 

 

§§133–152 Lars Björndahl (UP) 

 Tilde Lind (C) 

 

§§133–174  

Sara Borgström (KD) 

 

§§133–174  

Joachim Höggren (MP) 

 

§§153–160  

Saga Karlsson (MP) 

 

§§161–174  

Erik Berg (L) 

 

§§133–146, 152–174  

Peter Nordgren (L) 

 

§§133–151, 161–174  
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§ 133 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse David Ling (MP) och Stefan Hanna (UP) till justerare, 

2. att utse Klara Ellström (MP) och Lina Hamberg (UP) till ersättare för justerarna, 

samt 
3. att justeringen sker digitalt på onsdagen den 26 juni 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-06-17 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 134 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar  

1. att fastställa föredragningslistan. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 

Övrigt 

Sammanträdet inleds med parentation över Lars-Olof Lindell (S).  

Därefter informerar ordförande kommunfullmäktige om utdelningen av Uppsala 
kommuns uppsatsstipendier. 

Under sammanträdet delas Uppsala kommuns omsorgspriser ut.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-06-17 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 135  

Inlämnade frågor till kommunfullmäktige 17 
juni 2024 

KSN-2024-00123 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att frågan om otillåtna demonstrationer från Jonas Segersam (KD) inte får 

ställas,  
2. att övriga frågor får ställas och besvaras under kommunfullmäktiges 

sammanträde den 17 juni 2024. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade frågorna och lämnar 

här sin bedömning: 
 
Frågan om otillåtna demonstrationer från Jonas Segersam (KD) hör inte till 

fullmäktiges, en nämnds eller fullmäktigeberedning handläggning, faller utanför 
den kommunala kompetensen och bör därmed inte få ställas. 

Frågan om utebliven renovering av Fyrishov från Kristian P Ljungberg (M) avser inte 

inhämtande av sakupplysning och bör därmed inte få ställas. 

Övriga frågor bedöms få ställas och besvaras. 

Inlämnade frågor 

• Fråga om ekologisk mat från Therez Almerfors (M) 

• Fråga om folkomröstningen från Therez Almerfors (M) 

• Fråga om otillåtna demonstrationer från Jonas Segersam (KD) 

• Fråga om utebliven renovering av Fyrishov från Kristian P Ljungberg (M) 

• Fråga om Studenternas från Madeleine Andersson (M) 

• Fråga om Uppsalahem ABs affär från Emil Eneblad (SD) 

• Fråga om Uppsalahem ABs arbete med att följa statsstödsreglerna från Emil 

Eneblad (SD)  

• Fråga om kommunens utlåning till Uppsalahem AB från Emil Eneblad (SD) 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-06-17 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar att frågan om otillåtna demonstrationer från Jonas 
Segersam (KD) får ställas. 

Kristian P Ljungberg (M) och John Manders (M) yrkar att frågan om utebliven 

renovering av Fyrishov från Kristian P Ljungberg (M) får ställas.  

Emil Eneblad (SD) yrkar att samtliga inlämnade frågor ska få ställas. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag mot yrkandet från Jonas Segersam (KD).  

Omröstning begärs och genomförs (omröstning nr 1). 
Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta JA för att frågan inte får ställas, rösta NEJ för att frågan får ställas. 

Med 39 ja-röster mot 26 nej-röster och 14 ledamöter som avstår från att rösta finner 
ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att frågan om otillåtna demonstrationer 

från Jonas Segersam (KD) inte får ställas. 

Därefter ställer ordföranden föreliggande förslag mot yrkandet från Kristian P 
Ljungberg (M). 

Omröstning begärs och genomförs (omröstning nr 2). 
Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta JA för att frågan inte får ställas, rösta NEJ för att frågan får ställas. 

Med 39 ja-röster mot 40 nej-röster och en frånvarande ledamot finner ordföranden att 
kommunfullmäktige beslutar att frågan om utebliven renovering av Fyrishov från 

Kristian P Ljungberg (M) får ställas och besvaras under kommunfullmäktiges 

sammanträde den 17 juni 2024.  

Slutligen finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag att 

övriga frågor får ställas och besvaras under kommunfullmäktiges sammanträde den 17 
juni 2024. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet att inte låta frågan om otillåtna 
demonstrationer från Jonas Segersam (KD) får ställas, med följande motivering: 

Camping regleras i §15 i kommunens ordningsföreskrifter, så det är märkligt att 
påstå att detta inte ligger inom den kommunala kompetensen. Fråga från Jonas 

Segersam (KD) borde därför ha fått ställas, vilket vi yrkade på. Även när det gäller 
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Protokoll 2024-06-17 
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upprätthållande av allmän ordning så har kommunen ett ansvar, även om det i 
första hand är en statlig åtgärd. Vi är lokal valmyndighet, har ansvar för 
övervakningskameror och ordningsvakter som har bidragit till att upprätthålla 

ordning på Stora Torget i samband med valrörelse och valstugor där. Om 
kommunen som valanordnare noterar att ordningsföreskrifter eller lag bryts, som 
hotar det demokratiska arbetet, så bör åtgärder från kommunens sida vidtas. Det 

framstår därför som mer ett politiskt än ett juridiskt ställningstagande att föreslå 

att frågan inte skulle få ställas. 

Omröstningsdetaljer 

Omröstning nr 1 

Ja-röst avger: 

Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ylva Stadell (S), 
Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-Herman 

Lundgren (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), 
Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta 

Erikson (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla 

Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anette Fischer (V), Per-Olof 
Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), Helena 
Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Dima Sarsour (S), 

Vania Luque Orrego (S), Petri Lähteenmäki (S), Monica Östman (S), Erik Dagnesjö (S), 

Erik Wiklund (V) och Anna Bergström (V).  

Nej-röst avger:  

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), 
John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Anders 

Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), 

Emil Eneblad (SD), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva 
Moberg (KD), Madeleine Andersson (M), Anna-Karin Westerlund (M), Jasmine Bengtsar 
(SD), Jan-Olov Råman (SD) och Sara Borgström (KD).  

Avstår gör:  
Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid 
(C), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Stefan Hanna (UP), Lina 

Hamberg (UP), Karin Thalén Ottersgård (C), Tilde Lind (C), Erik Berg (L) och Peter 
Nordgren (L).  

Omröstning nr 2 

Ja-röst avger: 
Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ylva Stadell (S), 
Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-Herman 
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Lundgren (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), 
Agneta Gille (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Tobias 
Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), 

Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Tarik 
Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), Helena Nordström Källström 
(MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Dima Sarsour (S), Vania Luque Orrego (S), 

Petri Lähteenmäki (S), Monica Östman (S), Erik Dagnesjö (S), Erik Wiklund (V) och Anna 

Bergström (V).  

Nej-röst avger:  
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 
Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), 
John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Anders 

Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), 

Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin 
(C), Viviane Obaid (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva 
Moberg (KD), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Stefan Hanna 

(UP), Lina Hamberg (UP), Madeleine Andersson (M), Anna-Karin Westerlund (M), 

Jasmine Bengtsar (SD), Jan-Olov Råman (SD), Karin Thalén Ottersgård (C), Tilde Lind 
(C), Sara Borgström (KD), Erik Berg (L) och Peter Nordgren (L). 

Frånvarande ledamot: 

Hannes Nelander (S) 
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§ 136  

Fråga om ekologisk mat från Therez  
Almerfors (M) 

KSN-2024-00123 

 

Therez Almerfors (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling 

(S) som besvaras av kulturnämndens ordförande Linda Eskilsson (MP).  
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§ 137  

Fråga om Studenternas från Madeleine 
Andersson (M) 

KSN-2024-00123 

 

Madeleine Andersson (M)har ställt en fråga till idrotts- och fritidsnämndens ordförande 
Karolin Lundström (V) som besvaras av densamma.  

 

 

  



Sida 12 (72) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-06-17 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 138  

Fråga om Uppsalahem ABs affär från Emil 
Eneblad (SD) 

KSN-2024-00123 

 

Emil Eneblad (SD) har ställt en fråga till Uppsala Stadshus AB:s ordförande Stefan 
Hanna (UP) som besvaras av densamma.  
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§ 139  

Fråga om kommunens utlåning till 
Uppsalahem AB från Emil Eneblad (SD) 

KSN-2024-00123 

 

Emil Eneblad (SD) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) 
som besvaras av äldrenämnden ordförande Tobias Smedberg (V).  
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§ 140  

Inlämnade interpellationer till 
kommunfullmäktige 17 juni 2024 

KSN-2024-00124 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade interpellationer får ställas och besvaras på 

kommunfullmäktiges kommande sammanträde.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade interpellationerna 

och bedömer att de får ställas. 

Inlämnade interpellationer 

• Interpellation om grön omställning av inhemsk livsmedelsproduktion från 

Mattias Jansson (M) 

• Interpellation om pedagogisk omsorg från Jonas Segersam (KD) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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§ 141  

Inlämnade motioner till kommunfullmäktige 
17 juni 2024 

KSN-2024-00125 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade motioner överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Inlämnade motioner 

• Motion om att förebygga kriminalitet bland unga från Jonas Segersam (KD) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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§ 142  

Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 
17 juni 2024 

KSN-2024-00126 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Sammanfattning 

• Protokoll Samordningsförbundet i Uppsala läns styrelse 2024-05-30 

• Protokoll valnämnden 11-14 juni 2024 § 49, Avslutning av sluträkning och 

fastställande av resultat efter kommunal folkomröstning den 9 juni 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
 

 

  



Sida 17 (72) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-06-17 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 143  

Avsägelser vid kommunfullmäktige 17 juni 
2024 

KSN-2024-00082 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Douglas Thor (M) från uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige,  
2. att entlediga Douglas Thor (M) från uppdraget som ledamot i 

utbildningsnämnden,  
3. att entlediga Johanna And (L) från uppdraget som ersättare i idrotts- och 

fritidsnämnden, 

4. att entlediga Josefin Fällgren (L) ersättare i arbetsmarknadsnämnden, samt 

3. att hemställa till länsstyrelsen om ny sammanräkning.  

Yrkanden 

Anders A Aronsson (L) yrkar att entlediga Johanna And (L) från uppdraget som 
ersättare i idrotts- och fritidsnämnden, samt att entlediga Josefin Fällgren (L) från 

uppdraget som ersättare i arbetsmarknadsnämnden.  

Sekretariatet bekräftar att avsägelserna rätteligen inkommit. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag samt 
yrkandena från Anders A  Aronsson (L).  
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§ 144  

Fyllnadsval vid kommunfullmäktige 17 juni 
2024 

KSN-2024-00082 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Runa Matsson (C) till ersättare i miljö- och hälsoskyddsnämnden,  

2. att utse Elinor Carlbrand (V) till ersättare i omsorgsnämnden,  
3. att bordlägga val av ledamot (M) i utbildningsnämnden.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 29 april 2024 att entlediga Anna Wetterbom (C) 
från uppdraget som ersättare i miljö- och hälsoskyddsnämnden.  

 
Kommunfullmäktige beslutade den 27 maj 2024 att entlediga Wondmagegn Ejigu 
Kebede (V) från uppdraget som ersättare i omsorgsnämnden. 

Yrkanden 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar att utse Elinor Carlbrand (V) till ersättare i 
omsorgsnämnden.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag samt 
yrkandet från Hanna Victoria Mörck (V).  

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras klockan 14.57-15.20.  
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§ 145  

Delårsuppföljning ekonomi per mars och 
verksamhet per april 2024 

KSN-2024-00965 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna delårsuppföljning ekonomi per mars och verksamhet per april 

samt helårsprognos 2024, 
2. att uppdra till socialnämnden och gatu- och samhällsmiljönämnden att vidta 

åtgärder för att uppnå ekonomi i balans under 2024 och återrapportera till 
kommunstyrelsen, 

3. att justera indikatorerna i Mål och budget 2024 med plan för 2025-2026 utifrån 

de uppdaterade nationella nyckeltalen för Agenda 2030 enligt bilaga 3. 

Sammanfattning 

Ärendet avser ekonomisk uppföljning per mars och helårsprognos 2024 för Uppsala 

kommun inklusive de kommunala bolagen. Ärendet innehåller även uppföljning per 
augusti av Mål och budgets fyra fokusmål med fokus på kommunfullmäktiges uppdrag 

med statusrapportering.  

Ärendet avser också en justering av indikatorerna i Mål och budget 2024 med plan för 

2025-2026 utifrån de nationella nyckeltalen för Agenda 2030.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 29 maj 2024 § 157 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 129 

• Tjänsteskrivelse daterad 8 maj 2024 

• Bilaga 1 Delårsuppföljning av ekonomi per mars och verksamhet per april och 
helårsprognos 2024 

• Bilaga 2 Ekonomisk översikt 

• Bilaga 3 Uppdaterade nationella nyckeltal för Agenda 2030 
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Yrkanden 

Stefan Hanna (UP) och Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Särskilda yttranden  

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Öka tempot kopplat till fokusmål 1 genom att prioritera kommunens begränsade 
resurser hårdare till att stötta förändrade och startade arbetssätt som kraftigt 
effektiviserar de mest kostnadsdrivande verksamheterna.  

Det går på tok för sakta att anpassa Uppsalas ekonomi till en helt ny verklighet 

där inflation, kapitalkostnadsutveckling, generellt höjd kostnadsutveckling, 

kraftigt inbromsad befolkningsutveckling och i princip stopp på nya byggprojekt 

slår hårt mot kommunen. Särskilt inom Stadsbyggnadsförvaltningen och 
kommunledningskontoret måste kommunen snabbare anpassa sig efter denna 

kraftigt förändrade verklighet för att inte skola, vård och omsorg ska få bära 
politikens oförmåga att göra det som krävs i detta läge för att utveckla Uppsala 

kommun socialt- och ekonomiskt hållbart. 

Jonas Segersam (KD) anmäler följande särskilda yttrande:   
Kristdemokraternas budget innebar ett avbrytande av det kostsamma 

spårvägsprojektet, vi ser nu hur kostnaderna för detta rusar och kommer innebära 
en allvarlig belastning för kommunen framöver, i ett läge med vikande konjunktur 
och svårigheter att få den kommunala ekonomin att gå ihop. Vi hade behövt 

prioritera kärnverksamheten, en värdig äldreomsorg med hög kvalitet, en LSS-
verksamhet utan kostsamma viten för kommunen, en förskola och skola som 
slussar resurserna ut i barngrupperna och klassrummen och en kommunal service 

till företagen och medborgarna som ger Uppsalaborna det stöd de är förtjänta av. 

Det är allvarligt att vänstermajoriteten styr Uppsala i fel riktning och slösar med 
kommuninvånarnas skattemedel. 

Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande: 

Moderaterna står för ett annat ledarskap för Uppsala. Om vår budget för 2024 
hade gått igenom hade verksamheten haft andra mål att förhålla sig till. Uppsala 
ska vara en trygg och attraktiv kommun att leva, bo och verka i. Det ska alltid löna 

sig att jobba och fler ska ha ett jobb att gå till. Det ekonomiska läget med ränte- 
och kostnadsutvecklingar ställer höga krav på god ekonomisk hushållning och 
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ansvar för Uppsalabornas skattepengar. I vårt förslag till mål och budget gjorde vi 
nödvändiga prioriteringar för ett tryggare, grönare, friare Uppsala.   

Moderaterna säger fortsatt nej till spårväg och är för fyra spår mellan Uppsala och 
Stockholm. Vi la fram en budget som stryker investeringarna i spårväg och som 

föreslår en ny fördjupad översiktsplan i sydöstra Uppsala.  

Det är uppenbart att det ekonomiska läget drabbar kommunens verksamheter 

såväl som näringslivet och uppsalaborna hårt. Efter tre månader ligger det 
prognostiserade resultatet för året 83 miljoner lägre än det budgeterade. Det 
ekonomiska läget och behovet av prioriteringar är tydligt. I delårsuppföljningen 
kan vi läsa att det prognoserade resultatet för kommunen ligger långt under 

målsättningen på 0,5%. För oss moderater är ekonomisk hushållning av största 

vikt, vi måste ta ansvar i svåra ekonomiska tider. Vi vill se en verksamhet som i 
större utsträckning prioriterar kärnverksamheten. 

Erik Berg (L) anmäler följande särskilda yttrande: 
Tack vare Liberalerna får Uppsalas skolor behålla 400 miljoner kronor för perioden 

2024– 2026. Det är en bra början men det räcker inte. I Liberalernas budget ökar vi 

grundbeloppet, stärker elevhälsan, satsar på fler lärare och personal i förskola och 
grundskola samtidigt som vi inför ett kvalitativt studiestöd under terminerna för de 
elever som riskerar att inte klara målen. Tillräckliga resurser och en långsiktigt 

hållbar arbetsmiljö är något vi aldrig kommer att sluta kämpa för. Liberalerna 

kommer alltid att sätta skolan först. 
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§ 146  

Idrottspolitiskt program och handlingsplan 

KSN-2024-00875 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta förslag till idrottspolitiskt program i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

I samband med uppföljning av program och planer beslutade kommunfullmäktige vid 
sitt sammanträde i januari 2022 att uppdra till idrotts-och fritidsnämnden att revidera 

idrotts- och fritidspolitiska programmet inklusive namnändring till idrottspolitiskt 

program samt att ta fram en handlingsplan (2022-01-31, §17). 

Idrotts- och fritidsnämnden har utarbetat föreliggande förslag till reviderat 
idrottspolitiskt program, bilaga 1, med tillhörande handlingsplan, bilaga 2, i linje med 
kommunfullmäktiges beslut. Vid sitt sammanträde den 22 april 2024 (§x, IFN-2023-

00023) fattade nämnden beslut om att överlämna förslagen till kommunstyrelsen för 
den fortsatta processen att fastställa programmet i kommunfullmäktige respektive 

handlingsplanen i kommunstyrelsen. Beslutet återges i ärendets bilaga 3. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 29 maj 2024 § 158 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 130 

• Tjänsteskrivelse daterad den 22 april 2024 

• Bilaga 1, förslag till idrottspolitiskt program 

• Bilaga 2, förslag till handlingsplan för idrottspolitiskt program 

• Bilaga 3, protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden den 22 april 2024, § 

• Bilaga 4, Redogörelse över inkomna remissyttranden 

Yrkanden 

Karolin Lundström (V), Anders Wallin (L), Maria Patel (S), Lina Hamberg (UP), Linda 

Eskilsson (MP) och Anders A Aronsson (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 

anta idrottspolitiskt program.  



Sida 23 (72) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-06-17 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar att i idrottsprogrammets målområde 4 stryka 
begreppet ”normkritiskt förhållningssätt”. 

Tilde Lind (C), Madeleine Andersson (M) och Evelina Solem (KD) yrkar  
att lägga till följande åtgärd i Handlingsplanen för Idrottspolitiskt program: se över 

riktlinjer för prioriteringar av tid och resurser för anläggningar så att idrottsföreningarnas 

verksamhet prioriteras högre än övriga arrangemangstyper. 

Karolin Lundström (V) och Maria Patel (S) yrkar  
avslag på Alexander von Uckermann (SD) yrkande, samt  
avslag på Tilde Lind (C) med fleras yrkande.  

Anders A Aronsson (L) yrkar avslag på Alexander von Uckermanns (SD) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Alexander von Uckermanns (SD) ändringsyrkande mot Karolin 

Lundströms (V) med fleras yrkande om avslag på detsamma och finner att 
kommunfullmäktige avslår yrkandet.  

Därefter ställer ordföranden Tilde Linds (C) med fleras yrkande mot Karolin 
Lundströms (V) med fleras yrkande om avslag på detsamma.  

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta JA för att avslå yrkandet, rösta NEJ för att bifalla yrkandet. 

Med 48 ja-röster mot 32 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige avslår 

Tilde Linds (C) med fleras yrkande.  

Slutligen finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsen förslag 

att anta förslag till idrottspolitiskt program.  

Reservationer 

Moderaterna (M), Centerpartiet (C) och Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande och med följande motivering: 

Kommunen behöver bli bättre på att samverka med idrottsrörelsen. Det är 
föreningarna och civilsamhället som är huvudaktörer i Uppsala idrottsliv, som 

kommunen bör och kan stödja. En viktig del av detta stöd är lokaler och 

föreningsbidrag. Här måste man säkerställa en likabehandling mellan föreningar 
och olika idrotter, så långt det är möjligt. Man bör också ge föreningar större 

möjlighet att äga och / eller själva driva sina anläggningar.  

Det är anmärkningsvärt att utbildningsnämndens synpunkter inte tagits mer i 

beaktande då skolorna många gånger använder samma anläggningar som 
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föreningar och andra aktörer för idrott och fritid. I lokalplanering och löpande 
verksamhet är det avgörande med en god samverkan mellan civilsamhälle / 
föreningar, kommunen i form av idrotts- och fritidsnämnden samt kommunens 

bolag och de delar av kommunen som har ansvar för kommande och nuvarande 
lokalförsörjning, och då särskilt skolor. 

För våra partier är det viktigt att våra idrottsföreningars verksamhet inte hindras 

av andra evenemang. Vi är medvetna om att idrottsföreningar avbokas med kort 
varsel vilket försvårar för deras verksamhet och planering. Att våra barn och unga 

rör på sig och har en aktiv fritid är viktigt för såväl individen som folkhälsan. 

Sverigedemokraterna (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 

med följande motivering: 

Det fjärde målområdet i programmet tar upp normkritik, ett genusvetenskapligt 
begrepp för att motverka alla former av traditionella normer, oavsett om de är 
problematiska i det specifika fallet eller ej, exempelvis kopplat till maskulinitet. 

Sverigedemokraterna är för tolerans och ett tillgängligt idrottsliv, men detta är 
inte synonymt med att som kommunen beskriver det: ”utmana normer och 

maktstrukturer” ur ett genusvetenskapligt synsätt. Begreppet normkritik bör 
därmed strykas från idrottsprogrammet. 

Särskilda yttranden 

Lina Hamberg (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är för många ord i dokumenten. Det är mycket bättre att skriva färre ord i korta 
dokument som är rakt på sak om vad man vill åstadkomma, hur det kan följas upp 

och vem som är ansvarig inom kommunen för att det blir genomfört.  

Handlingsprogrammet borde innehålla en tydlig ambition om att säkra 
kommunala stödpersoner till föreningslivet. Med fördel skulle några av allt för 

många kommunikatörer kunna ha dessa värdefulla stödjande roller som hjälper 
föreningar att navigera och eskalera ärenden inom kommunen. Många inom 

föreningslivet, som regelbundet har med kommunen att göra, tycker inte att 

kontakterna fungerar tillräckligt bra samt att projekt och utredningar går 

oacceptabelt långsamt framåt. Kommunen måste mycket bättre säkra tydliga 
projekt när det är relevant i relationer med föreningar så att överenskomna 
aktivitets och tidplaner följs. Idag skapar ostrukturerade relationer mellan 

kommunen och föreningar mycket onödig frustration och driver kostnader. Varje 
större ärende med en förening måste ha en utpekad projektledare inom 
kommunen som också agerar som stödperson för att navigera inom kommunens 
förvaltningar och bolag när det är nödvändigt för att ett projekt ska bli 

framgångsrikt.  
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Idrotten har stor positiv betydelse för väldigt stor andel av våra invånare. Även 
utövare av individuella idrottsgrenar lär sig snabbt att det krävs många som 
stöttar på olika sätt för att ett intresse ska kunna omsättas till framgångar i en 

hårt konkurrensutsatt värld. Idrotten byggs fortfarande till stor del upp av ideella 
krafter som gör fantastiska insatser för att särskilt bredden kopplat till en viss 
idrottsgren ska finnas. En bredd som nästan alltid är nödvändig för att det ska 

finnas en topp som presterar resultat på världsnivå. Inte minst för att minska 

frustrationen hos alla dessa ideella viktiga krafter är det viktigt att kommunen 
säkrar att föreningarna får kontaktpersoner av kött och blod som kan vara deras 

kontaktperson samt interna motor inom kommunens byråkrati. 

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 

Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ylva Stadell (S), Ulrik 
Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-Herman Lundgren 

(S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel 

(S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta 

Erikson (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla 
Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anette Fischer (V), Per-Olof 

Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), 

Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Linda Eskilsson (MP), Erik 

Wahlström (MP), Helena Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström 
(MP), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Dima Sarsour (S), Vania Luque Orrego (S), 
Monica Östman (S), Erik Dagnesjö (S), Erik Wiklund (V), Anna Bergström (V), Jasmine 

Bengtsar (SD) och Jan-Olov Råman (SD). 

Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), 
John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Ehsan 

Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid (C), 

Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Magnus 
Wikberg (KD), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Madeleine 

Andersson (M), Anna-Karin Westerlund (M), Karin Thalén Ottersgård (C), Tilde Lind (C), 
Sara Borgström (KD), Erik Berg (L) och Peter Nordgren (L). 
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§ 147  

Revidering av taxa inom miljöbalkens, 
kontrollförordningens, 
marknadskontrollförordningens samt 
strålskyddslagens områden 

KSN-2024-01424 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta förslag till taxa inom miljöbalkens, kontrollförordningens, 
marknadskontrollförordningens samt strålskyddslagens områden enligt 

ärendets bilaga 1, samt  
2. att taxan ska börja gälla från och med 18 juni 2024. 

Sammanfattning 

Med anledning av ny lagstiftning inom miljöbalkens område behöver beslut fattas 

om att revidera den befintliga taxan. För att säkerställa att kommunen kan ta betalt 

för sin prövning och tillsyn enligt miljöbalken föreslås den befintliga taxan 

kompletteras med ett antal ärendetyper. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 29 maj 2024 § 159 

• Arbetsutskottets förslag 15 maj 2024 § 131 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 april 2024  

• Bilaga 1, Taxa inom miljöbalkens, kontrollförordningens, 

marknadskontrollförordningens samt strålskyddslagens områden 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från miljö- och hälsoskyddsnämnden daterat 2024-
04-17 § 42 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsen förslag. 
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§ 148  

Undantag från krav att tillgängliggöra särskilt 
värdefulla dataset avgiftsfritt 

KSN-2024-01262 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna undantag från kravet på avgiftsfritt tillgängliggörande av data i 

enlighet med 4 kap. 6 § lagen (2022:818) om den offentliga sektorns 
tillgängliggörande av data, till den 9 februari 2025, för följande data:   

 

• Geospatiala 

o Administrativa enheter  

o Geografiska namn  
o Adresser  
o Byggnader  

o Fastighetsområden  

• Jordobservationer och miljö  
o Skyddade områden  
o Höjd  

o Geologi 

o Landtäcke  

o Ortofoto  

o Område: skyddsområden runt dricksvattentäkter  
o Område: känsliga för nitratbelastning  
o Område: dumpning av avfall  

o Område: bullerrestriktioner  
o Energiresurser  

o Anläggningar för miljöövervakning  
o Naturtyper och biotoper  
o Markanvändning   

o Naturliga riskområden 
o Produktions- och industrianläggningar 

• Statistik  

o Offentliga utgifter och inkomster  

o Konsoliderad offentlig bruttoskuld  
o Miljöräkenskaper och miljöstatistik  
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o Rörlighet  
o Vägtransportnät  
o Järnvägstransportnät. 

Sammanfattning 

Enligt 4 kap. 6 § lagen (2022:818) om den offentliga sektorns tillgängliggörande av data 

finns möjlighet för kommuner att genom beslut i kommunfullmäktige besluta om 

undantag från kravet om att tillgängliggöra vissa data avgiftsfritt. Den begränsade 
perioden gäller som längst fram till den 9 februari 2025. Flertalet kommuner har 
beslutat om undantag från kravet på avgiftsfritt tillgängliggörande av data. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 29 maj 2024 § 160 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 maj 2024  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsen förslag. 
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§ 149  

Fråga om folkomröstningen från Therez 
Almerfors (M) 

KSN-2024-00123 

 

Therez Almerfors (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling 
(S) som besvaras av densamma. 
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§ 150  

Fråga om utebliven renovering av Fyrishov 
från Kristian P Ljungberg (M) 

KSN-2024-00123 

 

Kristian P Ljungberg (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik 
Pelling (S) som besvaras av densamma.  
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§ 151  

Fråga om Uppsalahem ABs arbete med att 
följa statsstödsreglerna från Emil Eneblad (SD) 

KSN-2024-00123 

 

Emil Eneblad (SD) har ställt en fråga till Uppsalahem ABs ordförande Elnaz Alizadeh (S) 
som besvaras av densamma. 
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§ 152  

Uppsala spårvagnsdepå 

KSN-2024-01568 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta detaljplan för Uppsala spårvagnsdepå. 

Jäv 

Mattias Kristenson (S) anmäler jäv och deltar inte i ärendets handläggning och beslut. 

Sammanfattning 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra en spårvagnsdepå för ny spårbunden 

kollektivtrafik, reglera angränsande allmän plats, samt att säkerställa att detaljplanen 
vid ett genomförande inte orsakar påtaglig skada på det angränsande riksintresset för 

kulturmiljövården genom att reglera byggnaders höjd och utformning inom 

kvartersmarken.  

Detaljplanen för spårvagnsdepån ingår i kommunens övergripande arbete med 

planering och anläggning av kapacitetsstark kollektivtrafik. Hela spårvägsprojektet är 
uppdelat i delsträcka A–D samt depån. Denna detaljplan hanterar depån. 
Delsträckorna A–C hanteras i flera planärenden: PBN 2019–002806, PBN 2024–00057, 

PBN 2024–001326, PLA 2012–020172, PBN 2014–000508 och PBN 2015–002223. 

Delsträcka D hanteras i ärende PBN 2022–000048. 

Detaljplanen innefattar till största del kvartersmark i form av spårvagnsdepå (T1). Delar 
av planområdet består också av yta för allmän plats för skogsmark (NATUR), parkmark 
med yta för dagvattendamm samt gatumark.  

Detaljplanen har varit på granskning från 8 mars till 19 april 2024. Sammanlagt inkom 
66 yttranden som i huvudsak berörde det större sammanhang detaljplanen är en del i, 
såsom valet att bygga ut spårväg, den fördjupade översiktsplanen för de sydöstra 

stadsdelarna och risker kopplade till en ny broförbindelse över Fyrisån. Synpunkter på 

depån behandlar i huvudsak depåns placering och frågor om bullerstörningar från 

verksamheten. Planförslaget bedöms vara förenligt med översiktsplanen.  
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Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 29 maj 2024 § 161 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 28 maj 2024 § 34 

• Tjänsteskrivelse daterad 20 maj 2024 

• Bilaga 1, Planbeskrivning 

• Bilaga 2, Plankarta 

• Bilaga 3, Samrådsredogörelse 

• Bilaga 4, Granskningsutlåtande 

• Bilaga 5, Miljökonsekvensbeskrivning 

• Bilaga 6, Sammanfattning av miljökonsekvensbeskrivningens påverkan på 

detaljplanen (särskild handling) 

• Bilaga 7, Plan- och byggnadsnämndens beslut 23 maj 2024 

Yrkanden 

Anders A Aronsson (L), Ylva Stadell (S), Ingela Ekrelius (V), Linda Eskilsson (MP) och Erik 

Berg (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att anta detaljplanen.   

Markus Lagerquist (M), Stefan Hanna (UP), Anders Sehlin (SD), Ehsan Nasari (C) och 
Magnus Wikberg (KD) yrkar avslag på ärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Anders A Aronssons (L) yrkande om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot Markus Lagerquist (M) med fleras yrkande om avslag på ärendet. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att anta 

detaljplanen.  

Reservationer 

Moderaterna (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 
följande motivering: 

Moderaterna står fast vid vårt nej till spårväg och säger ja till en utveckling där 

trygghet och trivsel överordnas täthet och där uppsalaborna inkluderas tidigare i 
processer. Vi står också fortsatt fast vid vårt nej till den kraftiga utbyggnaden i 
södra Uppsala och vi vill ta fram en ny fördjupad översiktsplan för södra Uppsala, 
och då ser vi också framför oss ett annat reseunderlag för kapacitetsstark 

kollektivtrafik. Den resandeprognos som har presenterats är baserad på en 

utbyggnad av de sydöstra stadsdelarna som vi inte står bakom. 

Moderaterna vill se en långsiktigt hållbar utveckling av Uppsala. När vi bygger nytt 
ska vi ta hänsyn till befintlig bebyggelse och säkerställa att det som byggs 
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efterfrågas av såväl dagens uppsalabor som framtidens kommuninvånare. 
Nackdelarna med att bygga spårväg i Uppsala är många. Det är dyrt, oflexibelt 
och innebär stora ingrepp i stadsmiljön. Då vi helt vill avbryta projektet Uppsala 

spårväg säger vi också nej till att planlägga för och påbörja byggnationen av en 
spårvagnsdepå och vill inte ta den anvisade marken i anspråk för detta. 

Det behövs en ansvarsfull ekonomisk hushållning av våra gemensamma 

skattemedel. Kommunen behöver ha en restriktiv hållning både när det kommer 
till nya och redan beslutade investeringar. Att avbryta projektet Uppsala spårväg, 

som innebär en nota på runt 10 miljarder för Uppsalas skattebetalare och som 
kommer skuldsätta oss för lång tid framöver; är en sådan nödvändig prioritering. 
Att rösta avslag till denna spårvagnsdepå är därför nödvändigt. 

Centerpartiet (C)) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 
följande motivering: 

Det är olyckligt att vi inte har lyckats hitta en västlig lokalisering för 

spårvagnsdepån, det hade varit bättre på många sätt. Från Centerpartiet anser vi 
att Ultunabron medför stora risker för miljön och vår dricksvattenförsörjning. 

Nuvarande lokalisering av spårvagnsdepån förutsätter att bron byggs, vilket är 
oklart i nuläget då en vattendom förväntas komma under 2025. 

Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 

med följande motivering: 

Kristdemokraterna anser att förslaget till kapacitetsstark kollektivtrafik innehåller 

allvarliga brister. Vi vill i nuläget avbryta planeringen och inte bygga ut vare sig 
spårväg eller BRT. Vi har en situation med stagnerande befolkningsprognoser, och 

att då projektera för spårvagnar går mot allt ekonomiskt förnuft. 

En ny spårväg kommer påverka Uppsalas stadsbild och möjligheten till utveckling 
för generationer framöver. Att genomföra en sådan genomgripande förändring 

med så svag förankring både hos medborgarna och politiskt är inte klokt. Vi säger 
därför nej till utbyggnaden, både av spårsystem, ny bro över Fyrisån, och 
spårvagnsdepå, och yrkade avslag på föreliggande förslag. 

Utvecklingspartiet demokraterna (UP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Särskilda yttranden  

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande:  
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, stöttar inte spårvägsprojektet. UP anser att 
nästa fas av förstärkt kollektivtrafik i vissa sträckor ska lösas med hjälp av 

kapacitetsstarkare bussystem, inte genom onödig, omodern, mycket riskfylld och 
extremt dyrt spårvägssystem. När behovet av mer kapacitetskrävande system 
beräknas till cirka tio år talar det mesta för att det är någon form av beprövad 
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lösning för automatbana som är den bästa för ett lerigt Uppsala som ständigt 
sjunker.  

Det är mycket oansvarigt av Region Uppsala att fortsätta spårvägsprojektet 
framåt innan vi vet om planerade detaljplaner blir godkända. Vilka regionala 

politiker tar kostnaderna för en värdelös spårvägsdepå om inte den 850 meter 

långa bron vid Ultuna får byggas? De regionpolitiker som fattar beslut om att 

bygga denna depå innan vi vet om bron får byggas är mycket oansvariga och 
kommer att belasta Uppsalas invånare med massor av onödiga miljoner kronor.  

I ljuset av SCBs senaste befolkningsprognoser, 286 000 istället för 350 000 till år 
2050, och allt fler invånares urholkade betalningsförmåga, måste kommunen 

kraftigt ompröva nuvarande planer. Det borde vara en självklarhet både för 

beslutsfattare inom Uppsala kommun och Region Uppsala att inse att det är 
mycket klokare att i nuläget satsa på längre bussystem än ett nytt onödigt, 
omodernt, riskfyllt och extremt dyrt spårvägsprojekt. När behovet börjar närma 

sig, och det nya bussystemet är avskrivet, är ett modernt automatbanesystem 
mycket bättre än spårväg.   

Anders Sehlin (SD) anmäler följande särskilda yttrande:  
Sverigedemokraterna yrkar avslag. Vi står fast vid vårt nej till spårväg. Vi vill inte 
bygga högt och tätt Vi vill utveckla orterna i hela Uppsala kommun – kort och gott 

vill vi bygga som folk vill bo. 

Vi vill inte bygga ett nytt Sundsvall i södra Uppsala. Inga nya 
utanförskapsområden. Det räcker med dem vi redan har. Den befolkningsprognos 

som ligger till grund för spårvägsprojektet kan med rätta ifrågasättas. 

Trots att spårvägsprojektet har mycket tunt stöd såväl demokratiskt som folkligt 
fortsätter inte bara styret att pumpa in pengar utan vi kan vänta en kraftig ökning 

av kostnaderna över tid. 

Genom att snuttifiera projektet försöker man undgå diskussionen om den totala 
finansiella exponeringen för skattebetalarna. Trots Uppsalas höga svansföring när 

det gäller miljöfrågor, duckar man för de stora miljörisker som projektet har. 

Spårvägen löser inte Uppsalas trafikproblem. Spårvägen kan bara underlätta för 

en mindre del av staden. Resterande del av kommunen har liten eller ingen nytta 

av spårvägen men alla betalar. Dessutom betalar även regionens övriga 
kommuner utan att få den minsta nytta.  
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§ 153  

Detaljplan för Kapacitetsstark kollektivtrafik, 
delsträcka A-B 

KSN-2023-02638 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta Detaljplan för kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka A-B, enligt 

ärendet bilaga 2 och 3.  

Jäv  

Rafael Waters (S) anmäler jäv och deltar inte i ärendets handläggning och beslut. 

Sammanfattning 

Plan- och byggnadsnämnden har den 25 april 2024 överlämnat Detaljplan för 

kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka A–B, till kommunfullmäktige för antagande, 

se bilaga 1. Antagandehandlingarna inklusive protokollsutdrag från plan- och 

byggnadsnämnden återges i bilagorna 1–3 till ärendet. De enskilda yttranden som 
inkommit under samråd och granskning återfinns hos plan- och byggnadsnämnden, 

men sammanfattas och bemöts i samrådsredogörelsen, bilaga 4, och 
granskningsutlåtandet, bilaga 5. Till detaljplanen hör en miljökonsekvensbeskrivning, 

bilaga 6. 

Den 27 maj 2024 beslutade kommunfullmäktige, genom en minoritetsåterremiss, att 

återremittera ärendet för att antagande av samtliga delsträckor ska ske samfällt i 
kommunfullmäktige. Stadsbyggnadsförvaltningen ser det nödvändigt att dela upp 
kollektivtrafiksträckningen i flera delsträckor och detaljplaner för att kunna arbeta 

effektivt med platsspecifika sakfrågor och skilda förutsättningar i olika delar av staden. 
En avgörande faktor är att kommunen ska kunna påbörja förarbeten och 

genomförande av de första delsträckorna, för att hålla den avtalade tidplanen för ett 
färdigt system 2029. Att hantera samtliga delsträckor i en sammanhållen detaljplan, 
skulle även innebära omfattande handlingar med många utredningar, vilket kan vara 

en utmaning för myndigheter, intresseorganisationer, fastighetsägare och medborgare 
att ta till sig. Antagandebeslutet av delsträcka A-B har förskjutits i syfte att säkra 
genomförbarheten av samtliga detaljplaner. Övriga detaljplaner är relativt långt 
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gångna och utifrån de utredningar som gjorts, bedömer förvaltningen att möjligheten 
att komma vidare med samtliga planer för kollektivtrafikstråket är goda. I och med 
detta bedömer förvaltningen att motiveringen till återremissen är hanterad.  

Detaljplanens syfte är att möjliggöra ett nytt kapacitetsstarkt kollektivtrafikstråk i form 

av spårväg alternativt snabbussystemet Bus Rapid Transit (BRT). Detaljplanen syftar till 

att reglera hela gaturummets utbredning och placering i förhållande till befintlig och 

framtida bebyggelse samt att möjliggöra likriktarstationer och andra anläggningar som 
krävs för att möjliggöra spårväg eller BRT. 

Delsträcka A–B är tillsammans cirka sju kilometer lång. Delsträcka A går från 
Sjukhusvägen till Exercisfältet. Delsträcka B går genom Rosendal, Norby, Valsätra och 

Gottsunda. I Rosendal är delar av Torgny Segerstedts allé redan planlagd för spår och 

ingår därför inte i detaljplanen. 

Detaljplanen har varit på granskning under perioden 8 juni till 11 augusti 2023. Under 

granskningen har 60 skriftliga synpunkter inkommit, varav tre utan erinran. 
Synpunkterna handlar i huvudsak om buller och andra störningar, gators utformning, 

grundvatten, samt val av trafikslag. Länsstyrelsens synpunkter berör huvudsakligen 

kontaktledningar på Bäverns gränd, grundvatten, planbeskrivningen och prövning 
enligt annan lagstiftning. 

Detaljplanen är förenlig med översiktsplanen. 

Beslutsunderlag  

• Kommunstyrelsens förslag 29 maj 2024 § 170 

• Tjänsteskrivelse daterad 28 maj 2024 

• Bilaga 1, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämndens sammanträde 
den 25 april 2024 

• Bilaga 2, Planbeskrivning, inklusive Bilaga 2A, Gällande detaljplaner, och Bilaga 
2B, Fastighetskonsekvenser 

• Bilaga 3, Plankarta 

• Bilaga 4, Samrådsredogörelse, inklusive Bilaga 4A, Länsstyrelsens 
samrådsyttrande 

• Bilaga 5, Granskningsutlåtande, inklusive Bilaga 5A, Länsstyrelsens 

granskningsyttrande 

• Bilaga 6, Miljökonsekvensbeskrivning 

• Bilaga 7, Sammanfattning av miljökonsekvensbeskrivningens påverkan på 

planförslaget (särskild handling) 
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Yrkanden 

Anders A Aronsson (L), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP), Ylva Stadell (S) och 
Erik Pelling (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att anta detaljplanen.  

Markus Lagerquist (M), Stefan Hanna (UP), Ehsan Nasari (C), Anders Sehlin (SD), Jonas 

Segersam (KD), Jan-Olov Råman (SD) och Therez Almerfors (M) yrkar avslag på ärendet.  

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras klockan 18.04-19.07.  

Beslutsgång 

Ordförande ställer Anders A Aronssons (L) med fleras yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag mot Markus Lagerquists (M) med fleras yrkande om avslag 

på ärendet.  

Omröstning begärs och genomförs.  
Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta JA för att bifalla kommunstyrelsens förslag, rösta NEJ för att avslå. 

Med 44 ja-röster mot 36 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag att anta detaljplanen.  

Reservationer 

Moderaterna (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med 

följande motivering: 

Vi ser positivt på Uppsalas ambitioner för att utveckla kollektivtrafiken. Vi ser att 

det är ett behov som finns på flera håll och inte bara i en sträckning mot 
Gottsunda. Centerpartiet tror dock att utvecklingen av Uppsalas kollektivtrafik 

hade kunnat skett med en annan sorts införande, i en annan takt och med Bus 
rapid transit (BRT) som kollektivtrafiksystem, ett system som faktiskt möter de 
behov kommunen har i närtid samt möter de behov som finns i hela tätorten så att 

vi på sikt får ett sammanhängande system. 

Att anta en bit av detaljplanen i taget tror vi innebär att kommunen tar onödiga 
risker. Det liggande förslaget innebär att planläggningen styckas upp i stråk som 

inte har en sammanhängande funktion och därför är det i vår bedömning inte en 

fungerande detaljplan. Därför yrkade vi på att ärendet skulle återremitteras för att 

detaljplanen ska ha en sammanhängande funktion innan den kommer upp för 
antagande. I andra hand yrkade vi på avslag. 
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Centerpartiet (C) och Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande.  

Utvecklingspartiet demokraterna (UP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Särskilda yttranden 

Anders Sehlin (SD) anmäler följande särskilda yttrande:  
Sverigedemokraterna yrkar avslag. Vi står fast vid vårt nej till spårväg. Vi vill inte 

bygga högt och tätt Vi vill utveckla orterna i hela Uppsala kommun – kort och gott 
vill vi bygga som folk vill bo. 

Vi vill inte bygga ett nytt Sundsvall i södra Uppsala. Inga nya 
utanförskapsområden. Det räcker med dem vi redan har. Den befolkningsprognos 

som ligger till grund för spårvägsprojektet kan med rätta ifrågasättas. 

Trots att spårvägsprojektet har mycket tunt stöd såväl demokratiskt som folkligt 
fortsätter inte bara styret att pumpa in pengar utan vi kan vänta en kraftig ökning 

av kostnaderna över tid. 

Genom att snuttifiera projektet försöker man undgå diskussionen om den totala 

finansiella exponeringen för skattebetalarna. Trots Uppsalas höga svansföring när 
det gäller miljöfrågor, duckar man för de stora miljörisker som projektet har. 

Spårvägen löser inte Uppsalas trafikproblem. Spårvägen kan bara underlätta för 

en mindre del av staden. Resterande del av kommunen har liten eller ingen nytta 
av spårvägen men alla betalar. Dessutom betalar även regionens övriga 
kommuner utan att få den minsta nytta 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna, UP, stöttar inte spårvägsprojektet. UP anser att 

nästa fas av förstärkt kollektivtrafik i vissa sträckor ska lösas med hjälp av 
kapacitetsstarkare bussystem, inte genom onödig, omodern, mycket riskfylld och 
extremt dyrt spårvägssystem.  

Det är mycket oansvarigt av Region Uppsala att fortsätta spårvägsprojektet 
framåt innan vi vet om planerade detaljplaner blir godkända. Vilka regionala 

politiker tar kostnaderna för en värdelös spårvägsdepå om inte den 850 meter 
långa bron vid Ultuna får byggas? De regionpolitiker som fattar beslut om att 

bygga denna depå innan vi vet om bron får byggas är mycket oansvariga och 
kommer att belasta Uppsalas invånare med massor av onödiga miljoner kronor.  

I ljuset av SCBs befolkningsprognoser från maj 2024, och allt fler invånares 
urholkade betalningsförmåga, borde det vara en självklarhet både för 

beslutsfattare inom Uppsala kommun och Region Uppsala att tänka om. Det är 
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mycket klokare att i nuläget satsa på längre bussystem och när tiden är mogen, 
och det nya bussystemet är avskrivet, är sannolikt en modern automatbana 
mycket bättre än spårväg.   

I planeringen (systemstudien) för spårväg antas Uppsalas befolkning vara 350 

000 personer år 2050. Stora delar av kommunens planering bygger på 

befolkningsprognoser från 2016 med en framtida befolkning år 2050 på 350 000 

personer. Enligt SCBs befolkningsprognos från maj 2024 blir Uppsala kommun 
inte fler än runt 286 000 invånare år 2050.  

Det är med sömnlösa nätter vi går framåt mot en extremt dålig trafiksituation, 
under många år, i Uppsala stad. UPs bedömning är inte att kommunen i nuläget 

har en trovärdig plan för hur fordonsflödena ska fungera acceptabelt under 

tiden då många stora byggprojekt planeras att byggas parallellt. Inte minst 
riskerar dessa sannolika framkomlighetsproblem att kraftigt hämma vår 
näringslivsutveckling. 

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ylva 

Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-
Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Maria 

Patel (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), 
Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), 
Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), 

Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Linda Eskilsson (MP), Erik 

Wahlström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Jennie Claesson (L), Anders 
Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Dima Sarsour (S), Vania Luque 

Orrego (S), Monica Östman (S), Erik Wiklund (V), Anna Bergström (V), Joachim Höggren 

(MP) och Erik Berg (L). 

Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Markus Lagerquist 
(M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats 
Gyllander (M), Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson 

(SD), Mike Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas 
Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid (C), Mattias Johansson (C), Jonas 
Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Magnus 
Wikberg (KD), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Anna-Karin Westerlund (M), 

Jasmine Bengtsar (SD), Jan-Olov Råman (SD), Sara Borgström (KD) och Tilde Lind (C). 
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§ 154  

Arbetsordning för Uppsala 
kommunfullmäktige 

KSN-2023-02579 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta arbetsordning för Uppsala kommunfullmäktige enligt ärendets  

bilaga 1. 

Sammanfattning 

Förslag på ny arbetsordning för kommunfullmäktige ersätter den nuvarande 

arbetsordning som antogs av kommunfullmäktige den 9 oktober 2017 § 231, och som 
därefter har reviderats i specifika delar.  

Föreliggande förslag innebär ett omtag av kommunfullmäktiges arbetsordning i sin 

helhet och utgår från den mall för arbetsordning som tagits fram av Sveriges 
kommuner och regioner.  Därtill har förtydliganden av rutiner och arbetssätt gjorts 
liksom vissa lokala anpassningar utifrån Uppsala kommunfullmäktiges arbetssätt.   

Debattreglerna för kommunfullmäktige föreslås revideras så att talare i 
ärendedebatter har högt 3 minuters talartid i stället för som tidigare 4 minuter. Vid 

interpellationsdebatter föreslås även en förkortad talartid till 2 minuter i stället för som 

tidigare 3 minuter, med undantag av interpellanten och svaranden som har 3 minuter 
talartid inledningsvis. Replik föreslås införas i interpellationsdebatter.  

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 29 maj 2024 

• Bilaga 1, Förslag till ny arbetsordning för Uppsala kommunfullmäktige 

• Bilaga 2, Nuvarande arbetsordning för Uppsala kommunfullmäktige 
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Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till föreliggande förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag.  
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§ 155  

Svar på motion om en färdplan för ett 
klimatneutralt Uppsala 2030 från Ehsan Nasari 
(C) 

KSN-2023-01653 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari (C) föreslår i en motion väckt 22 maj 2023 att Uppsala kommun tar fram 

och implementerar en klimatfärdplan, med konkreta årliga delmål för hur vi ska nå 
målet om en klimatneutral kommun 2030 och med löpande uppföljning. 

Beslutsunderlag  

• Kommunstyrelsens förslag 8 maj 2024 § 125  

• Tjänsteskrivelse daterad 20 februari 2024  

• Bilaga 1, Motion om en färdplan för ett klimatneutralt Uppsala 2030 från 

Ehsan Nasari (C)  

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från Miljö- och klimatberedningen sammanträde 

den 22 mars 2024  

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Linda Eskilsson (MP), Rafael Waters (S) och Erik Berg (L) yrkar bifall till 

kommunstyrelsen förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 

besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

 



Sida 44 (72) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-06-17 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 156  

Svar på motion om att snabba på elektrifiering 
av fordonsflottan från Nora Karlsson (C) 

KSN-2023-02800 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Nora Karlsson (C), föreslår i en motion väckt 9 oktober 2023: 

• att kommunen tar fram ett informationspaket för att underlätta för 

bostadsrättsföreningar att installera laddstolpar, 

• att kommunen har tydlig information på sin hemsida om var möjligheter för 
laddning av elbilar finns, 

• att utreda hur kommunen i samverkan med näringslivet ska kunna etablera 
ytterligare fem laddpooler (publika laddstationer där flera fordon kan laddas 

samtidigt), varav en i centrala Uppsala och fyra i kommunens kransorter, 

• att tydliga regler och villkor sätts upp för laddpoolernas användning. 

Beslutsunderlag  

• Kommunstyrelsens förslag 8 maj 2024 § 126  

• Tjänsteskrivelse daterad 30 januari 2024  

• Bilaga, motion om att snabba på elektrifiering av fordonsflottan från Nora 
Karlsson (C)  

Yrkanden 

Rafael Waters (S), Lina Hamberg (UP) och Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Nora Karlsson (C), Erik Berg (L), Mats Gyllander (M), Leif Boström (KD) och Ehsan Nasari 

(C) yrkar bifall till motionen.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer Rafael Waters (S) med fleras yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag mot Nora Karlssons (C) med fleras yrkande om bifall till 
motionen.  

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 

Rösta JA för att besvara motionen, rösta NEJ för att bifalla motionen. 

Med 47 ja-röster mot 32 nej-röster och 1 ledamot som avstår från att rösta finner 
ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att besvara 

motionen med föredragningen i ärendet.  

Reservationer 

Moderaterna (M), Centerpartiet (C) och Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för eget yrkande.  

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ylva 
Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-

Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael 
Waters (S), Maria Patel (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), 

Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna 
Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), 
Artemis Lumarker (V), Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), 

Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch 
(SD), Emil Eneblad (SD), Linda Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), David Ling (MP), 
Klara Ellström (MP), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Vania Luque Orrego (S), 

Monica Östman (S), Erik Wiklund (V), Anna Bergström (V), Jan-Olov Råman (SD) och 

Joachim Höggren (MP). 

 

Nej-röst avger:  

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 
Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Linn Akre Fall (M), 
Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats 

Gyllander (M), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), 
Viviane Obaid (C), Mattias Johansson (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), 

Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Magnus Wikberg (KD), Jennie Claesson (L), 
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Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Tilde Lind (C), Sara Borgström 
(KD), Erik Berg (L) och  Markus Lagerquist (M). 

Avstår gör: 
Jasmine Bengtsar (SD) 
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§ 157  

Svar på motion om att namnge friliggande 
gång- och cykelvägar 

KSN-2023-01651 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Jennie Claesson (L) med flera föreslår i en motion väckt 22 maj 2023 att 

kommunstyrelsen ska uppdra åt namngivningsnämnden att påbörja arbetet med att 

systematiskt namnge samtliga gång- och cykelvägar i Uppsala kommun.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 8 maj 2024 § 162 

• Arbetsutskottets förslag 14 maj 2024 § 132 

• Tjänsteskrivelse daterad 30 april 2024 

• Bilaga 1, Motion om att namnge friliggande gång- och cykelvägar från Jennie 
Claesson (L) med flera  

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från namngivningsnämnden  

Yrkanden 

Monica Östman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att besvara motionen med 

föredragningen i ärendet.  

Jennie Claesson (L), Emil Eneblad (SD) och Jan-Olov Råman (SD) yrkar bifall till 

motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Monica Östmans (S) yrkande om bifall till kommunstyrelsens 

förslag mot Jennie Claessons (L) med fleras yrkande att bifalla motionen.  
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Omröstning begärs och genomförs. 
Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta JA för att besvara motionen, rösta NEJ för att bifalla motionen. 

Med 61 ja-röster mot 18 nej-röster och en frånvarande ledamot finner ordföranden att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att besvara motionen med 

föredragningen i ärendet.  

Reservationer 

Liberalerna (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ylva 
Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-

Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael 

Waters (S), Maria Patel (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), 

Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Therez Almerfors (M), Sofia 
Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), Kristian Ljungberg (M), 

Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Linn Akre Fall (M), Markus Lagerquist (M), 
Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats 

Gyllander (M), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), 

Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anette Fischer (V), Per-

Olof Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina 
Solem (KD), Eva Moberg (KD), Magnus Wikberg (KD), Linda Eskilsson (MP), Erik 

Wahlström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Stefan Hanna (UP), Lina 

Hamberg (UP), Vania Luque Orrego (S), Monica Östman (S), Erik Wiklund (V), Anna 

Bergström (V), Sara Borgström (KD) och Joachim Höggren (MP). 

Nej-röst avger: 

Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch 
(SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle 
Romlin (C), Mattias Johansson (C), Jennie Claesson (L), Anders Wallin (L), Anders A 

Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Jasmine Bengtsar (SD), Jan-Olov Råman (SD), Tilde Lind 
(C) och Erik Berg (L). 

Frånvarande ledamot: 
Viviane Obaid (C) 
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§ 158  

Svar på motion om ny tankbil till Skyttorps 
brandstation från Kent Kumpula (SD) 

KSN-2023-03224 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  

Sammanfattning 

Kent Kumpula (SD) föreslår i en motion väckt den 6/7 november 2023 (§ 189) att 

Uppsala kommun snarast köper in en begagnad tankbil och skänker den till Skyttorps 

brandstation, för att minska utryckningstiderna på landsbygden och för att öka 
beredskapen och nyttjandegraden av stationerad personal.   

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 29 maj 2024 § 163 

• Arbetsutskottets förslag 14 maj 2024 § 132 

• Tjänsteskrivelse daterad den 3 maj 2024  

• Bilaga 1, motion om ny tankbil till Skyttorps brandstation från Kent Kumpula 

(SD) 

• Bilaga 2, protokollsutdrag från räddningsnämnden 24 april 2024 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD), Therez Almerfors (M), Mattias Jansson (SD) och Jan-

Olov Råman (SD) yrkar att ärendet bordläggs. 

Erik Pelling (S) yrkar att ärendet avgörs idag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Alexander von Uckermanns (SD) med fleras yrkande att bordlägga 

ärendet mot Erik Pellings (S) yrkande att avgöra ärendet idag.  
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Omröstning begärs och genomförs. 
Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta JA för att behandla ärendet idag, rösta NEJ för att bordlägga ärendet.  

Ordföranden informerar om att ett ärende, enligt kommunallagen, ska bordläggas om 

det begärs av minst en tredjedel av de närvarande ledamöterna.  

Med 39 ja-röster mot 34 nej-röster och 7 ledamöter som avstår från att rösta finner 

ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ylva 
Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-

Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael 
Waters (S), Maria Patel (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), 

Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V),Hanna 

Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), 

Artemis Lumarker (V),Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Linda 
Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Vania Luque 

Orrego (S), Monica Östman (S), Erik Wiklund (V), Anna Bergström (V) och Joachim 
Höggren (MP). 

Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 
Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Linn Akre Fall (M), 
Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), 

Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), 
Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora 

Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid (C), Mattias Johansson 
(C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), 

Magnus Wikberg (KD), Jasmine Bengtsar (SD), Jan-Olov Råman (SD), Tilde Lind (C) och 

Sara Borgström (KD). 

Avstår gör: 
Jennie Claesson (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Stefan 

Hanna (UP), Lina Hamberg (UP) och Erik Berg (L). 
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§ 159  

Svar på motion angående trygghetsåtgärder i 
Bergsbrunnaparken från Sofia Andersson (M) 

KSN-2023-01385 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Sofia Andersson (M) föreslår i en motion väckt 19 april 2023 att 

kommunledningskontoret får i uppdrag att presentera åtgärder för att 

Bergsbrunnaparken ska bli tryggare både vad gäller upplevd trygghet och faktisk 
brottsutsatthet. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 29 maj 2024 § 164 

• Arbetsutskottets förslag 14 maj 2024 § 135 

• Tjänsteskrivelse daterad 15 april 2024 

• Bilaga, Motion angående trygghetsåtgärder i Bergsbrunnaparken från Sofia 

Andersson (M) 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) och Lina Hamberg (UP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 

besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sofia Andersson (M), Leif Boström (KD), Alexander von Uckermann (SD) och Therez 
Almerfors (M) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Erik Pelling (S) med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot Sofia Anderssons (M) med fleras yrkande att bifalla motionen.  
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Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Reservationer 

Moderaterna (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras klockan 20.36-20.54 
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§ 160  

Svar på motion om inrättande av en 
trygghetscentral från Therez Almerfors (M) 
och Sofia Andersson (M) 

KSN-2023-03223 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet,  
2. att uppdra till kommunstyrelsen att även undersöka om SOS Alarm, med 

nödnummer 112, kan möta behovet av stärkt trygghet genom befintligt 

uppdrag eller ett kompletterande samarbete, samt 
3. att uppdra till kommunstyrelsen att tillskriva region Uppsala om behovet av 

att, utifrån erfarenheterna från bland annat region Stockholm, utreda 
förutsättningarna för en samordnande trygghetscentral i länet. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) och Sofia Andersson (M) föreslår i en motion väckt 25 oktober 

2023 att Uppsala kommun inrättar en samordnande trygghetscentral. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 29 maj 2024 § 165 

• Arbetsutskottets förslag 14 maj 2024 § 136 

• Tjänsteskrivelse daterad 15 april 2024 

• Bilaga, Motion angående inrättande av en trygghetscentral från Therez 
Almerfors och Sofia Andersson (M) 

Yrkanden 

Stefan Hanna (UP) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 
besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sofia Andersson (M), Eva Moberg (KD), Ehsan Nasari (C) och Therez Almerfors (M) yrkar 

bifall till motionen.  
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Stefan Hanna (UP) yrkar att uppdra till kommunstyrelsen att även undersöka om SOS 
Alarm, med nödnummer 112, kan möta behovet av stärkt trygghet genom befintligt 
uppdrag eller ett kompletterande samarbete.   

Erik Pelling (S) yrkar att uppdra till kommunstyrelsen att tillskriva region Uppsala om 

behovet av att, utifrån erfarenheterna från bland annat region Stockholm, utreda 

förutsättningarna för en samordnande trygghetscentral i länet. 

Therez Almerfors (M) yrkar i andra hand bifall till Erik Pellings (S) tilläggsyrkande.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Stefan Hannas (UP) med fleras yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag mot Sofia Anderssons (M) med fleras yrkande om bifall till 
motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 

förslag att besvara motionen. 

Därefter ställer ordföranden Stefan Hanna (UP) tilläggsyrkande mot avslag. 
Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige bifaller följande omröstningsproposition: 
Rösta JA för att avslå tilläggsyrkandet, rösta NEJ för att bifalla tilläggsyrkandet. 

Med 39 ja-röster mot 41 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller 
Stefan Hannas (UP) tilläggsyrkande.  

Därefter ställer ordföranden Erik Pellings (S) tilläggsyrkande mot avslag och finner att 

kommunfullmäktige bifaller tilläggsyrkandet.  

Reservationer 

Moderaterna (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om bifall till 
motionen med följande motivering: 

Moderaterna har länge drivit idén om en samordnande trygghetscentral i syfte att 
förbättra Uppsala kommuns trygghetsarbete. I denna motion la vi fram förslag på 

hur en sådan skulle kunna utredas och bli verklighet.  

Under debatten av motionen presenterades två alternativa att-satser. Vi anser att 
våra att-satser är de som ska bifallas och ifrågasätter att ingen av dessa bifölls 
men att kommunfullmäktige däremot biföll de andra partiernas yrkandena på vår 
motion. Att en motion om ett sådant här viktigt ämne kapas på detta vis är under 

all kritik. Ifall de andra vill ha en annan inriktning på ett sådant här förslag får de 

skriva en egen motion. 

Centerpartiet (C) och Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande om bifall till motionen.  
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Liberalerna (L) reserverar sig mot beslutet.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Att förstärka tryggheten för Uppsalaborna på ett liknande sätt som motionen 

lyfter är helt i linje med Utvecklingspartiet demokraternas relevanta sakpolitik. 

Både Region Uppsala och Uppsala kommun har en mycket ansträngd ekonomi 

och har inte utrymme för stora onödiga kostnader. Eftersom det redan finns 
enkla och effektiva metoder som borde kunna användas för önskad 
trygghetsökande funktion är det klokt att både utvärdera vad ett samarbete 
med Region Uppsala kan innebära men även undersöka möjligheten att 

etablera ett samarbete med 112. Det är dyrt, onödigt och svårbegripligt för 

invånarna om det byggs parallella trygghetscentraler med uppgift att hantera 

allvarliga situationer där personer eller stora ekonomiska värden är i fara. 112 
har en nationell roll för att hantera just dessa situationer och har redan 

24/12/365 tillgänglighet. Istället för att bygga upp egna sådana verksamheter är 

det bättre om befintlig infrastruktur för uppgiften till delar kan delfinansieras av 

kommuner om det anses addera ett trygghetsvärde. Att undersöka om 
samarbetet med SOS Alarm kan förstärkas är det mest kostnadseffektiva. 

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Fredrik Hultman (M), 
Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Linn Akre Fall (M), 

Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), 

Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), 

Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora 

Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid (C), Mattias Johansson 

(C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), 
Magnus Wikberg (KD), Jennie Claesson (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), 
Ludvig Arbin (L), Jasmine Bengtsar (SD), Jan-Olov Råman (SD), Tilde Lind (C), Sara 
Borgström (KD) och Erik Berg (L). 

Nej-röst avger: 
Erik Pelling (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Ylva 

Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-
Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael 
Waters (S), Maria Patel (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), 

Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna 
Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), 

Artemis Lumarker (V), Anette Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Tarik Qureshi (V), Linda 
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Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Stefan 
Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Vania Luque Orrego (S), Monica Östman (S), Erik 
Wiklund (V), Anna Bergström (V) och Joachim Höggren (MP). 
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§ 161  

Svar på motion om analogt arbete från 
Alexander von Uckermann (SD) 

KSN-2023-03550 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Alexander von Uckermann (SD) föreslår i motion väckt vid kommunfullmäktiges 

sammanträde den 11 december 2023 att 

• kommunen i så stor utsträckning som möjligt säkerställer att all 
samhällskritisk verksamhet kan utföras analogt. 

• kommunen i så stor utsträckning som möjligt säkerställer att det finns rutiner 
och system/verktyg för analogt arbete inom all samhällskritisk verksamhet. 

• kommunen i så stor utsträckning som möjligt säkerställer att all 
samhällskritisk personal regelbundet och årligen övas i analogt arbete. 

Motionen återges i bilaga till ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 29 maj 2024 § 166 

• Arbetsutskottets förslag 14 maj 2024 § 137 

• Tjänsteskrivelse daterad den 10 april 2024 

• Bilaga 1, motion om analogt arbetssätt från Alexander von Uckermann (SD) 

Yrkanden 

Patrik Hedlund (S), Stefan Hanna (UP) och Magnus Wikberg (KD) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar bifall till motionen.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer Patrik Hedlunds (S) med fleras yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag mot Alexander von Uckermanns (SD) yrkande om bifall till 
motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 

förslag att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

 

  



Sida 59 (72) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-06-17 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 162  

Svar på motion om urträde ur Fair trade City 
från Nora Karlsson (C) 

KSN-2024-00720 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Nora Karlsson (C) yrkar i en motion inlämnad till kommunfullmäktige den 7 februari 

2024 att Uppsala kommun ska träda ur samarbetet Fairtrade City. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 29 maj 2024 § 167 

• Arbetsutskottets förslag 14 maj 2024 § 138 

• Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2024 

• Bilaga 1, Motion om utträde ur Fairtrade City från Nora Karlsson (C) 

Yrkanden 

Tobias Smedberg (V), Anders A Aronsson (L), Erik Pelling (S) och Monica Östman (S) 

yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att avslå motionen.  

Nora Karlsson (C), Markus Lagerquist (M), Evelina Solem (KD), Emil Eneblad (SD), 

Therez Almerfors (M) och Jonas Petersson (C) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Tobias Smedbergs (V) med fleras yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag mot Nora Karlssons (C) med fleras yrkande om bifall till 
motionen.  

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
avslå motionen.  
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Reservationer 

Moderaterna (M), Centerpartiet (C) och Kristdemokraterna (KD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande.  
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§ 163  

Interpellation om trygghet på Uppsalas skolor 
från Christopher Lagerquist (M) 

KSN-2024-00712 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 164  

Interpellation om upphandling av LSS-
boenden från Jennie Claesson (L) 

KSN-2024-00713 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 165  

Interpellation om Uppsalas näringslivsklimat 
från Jennie Claesson (L) 

KSN-2024-00714 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 166  

Interpellation om att ompröva kommunens 
planer med anledning av 
befolkningsprognoser från Stefan Hanna (UP) 

KSN-2024-01516 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 167  

Interpellation om sommargymnasiets 
undermåliga kvalitet från Christopher 
Lagerqvist (M) 

KSN-2024-01521 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 168  

Interpellation om ej verkställda beslut från 
Evelina Solem (KD) 

KSN-2024-01517 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  

 

 

  



Sida 67 (72) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2024-06-17 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 169  

Interpellation om finansiering av och politiskt 
stöd för Kulturhuvudstadsåret 2029 från 
Mattias Johansson (C) 

KSN-2024-01518 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 170  

Interpellation om handlingsplan mot 
hedersrelaterat våld och förtryck från Viviane 
Obaid (C) 

KSN-2024-01519 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 171  

Interpellation om idrottsutbildningar i 
Uppsala från Christopher Lagerqvist (M) 

KSN-2024-01520 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 172  

Interpellation angående kommunens 
hantering av fördelningen av träningstider 
från Tilde Lind (C) 

KSN-2024-01780 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 173  

Interpellation om att värna säkerhet vid 
kommunens kulturinstitutioner från Mattias 
Johansson (C) 

KSN-2024-01781 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  
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§ 174  

Interpellation om kameror på skolor från Sofia 
Andersson (M) 

KSN-2024-01782 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  

 

 

 


